
 
PROTOKÓŁ   Nr   XXVII/2013 

z  posiedzenia  Rady  Gminy  Wijewo odbytego w dniu 
20   marca   2013 r. 

==================================================== 
 
 

W  posiedzeniu  udział  wzięli  : 
Członkowie rady zgodnie z listą  obecności.    
                                                            Lista obecności stanowi zał. Nr 1 
oraz  
Sołtysi zgodnie z lista obecności.  
                                                            Lista obecności stanowi zał. Nr 2 
i zaproszeni goście zgodnie z listą zaproszonych gości. 
                                                            Lista obecności stanowi zał. Nr 3 
 
Porządek posiedzenia :  
 
1.   Otwarcie 
2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

   3.  Interpelacje radnych. 
   4.  Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5.   Informacja na temat działalności klubów sportowych. 
6.   Podjęcie uchwał w sprawie : 
         1/ zmiany do chwały Rady Gminy w sprawie przyjęcia gminnego programu  profilaktyki  

    i rozwiązywania problemów alkoholowych na terenie gminy w 2013 roku, 
         2/ w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienia w budżecie gminy środków stanowiących  

    fundusz sołecki, 
         3/  dokonania zmian w Statucie GOK,   
         4/ w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania  
               bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wijewo”, 
         5/ zmiany uchwały Nr XXV/191/2012 RG Wijewo z dnia 21.12.2012 r. 
         6/  zmiany Uchwały Nr XXVI/200/2013 RG Wijewo z dnia 30.01.2013 r. 
         7/ zmiana uchwały RG Wijewo Nr XX/190/2012 z dnia 21.12.2012 
         8/  uchwalenia Wieloletniej Prognozy finansowej Gminy Wijewo na lata 1013 – 2023              
         9/  zmiana do budżetu na 2013 r.        
  7.   Zapytania i wolne wnioski. 
  8.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
  9.  Zakończenie. 

 

Ad. pkt. 1 
 

Obradom XXVII Sesji przewodniczył Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wijewo Pan Roman  
Jęśkowiak. Na wstępie powitał obecnych na sali członków rady, sołtysów oraz zaproszonych gości.  
Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad. Wobec braku uwag i propozycji zmian 
poddał porządek obrad pod głosowanie, który został przyjęty jednogłośnie. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 obecnych jest 14 radnych wobec czego 
podejmowane uchwały będą prawomocne. 
 
Ad. pkt. 2 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że protokół z poprzedniego posiedzenia odpowiada przebiegowi 
obrad i zawiera wszystkie tematy jakie były poruszone. Wobec powyższego zaproponował, aby 
protokół z poprzedniego posiedzenia przyjąć bez czytania. 
Do złożonej propozycji nie wniesiono uwag. 
Protokół z poprzedniego posiedzenia przyjęty został  bez czytania – jednogłośnie. 
 



Ad. pkt. 3 
 
Radny Pan Henryk Rygusik złożył wniosek o: 
    1/ utwardzenie grysem drogi do posesji Państwa Malchrów i Wojciechowskich, 
    2/ naprawę mostu koło Pana Garczyńskiego w kierunku boiska i dalej jest most, przechodząca  
        tam rura jest chyba zapchana  ponieważ w jednej części zrobiła się dziura, 
    3/ kostka  na chodnika zapada się i to dość głęboko. Miejscami jest różnica wysokości 2 kostek.  
        co powoduje  niebezpieczeństwo dla pieszych, 
Radny Pan Radosław Zamiatała zgłosił interpelację w sprawie naprawy skrzyżowania  we wsi     
    Wijewo, 
Radny Pan Alojzy Wolniczak 
     Na ulicy leszczyńskiej w Brennie przy posesji P. Ciesielskiego zrobiła się w drodze duża dziura ,  
     która wymaga pilnej naprawy . 
Przewodniczący obrad odczytał interpelacje radnego Pana Stanisława Kasperskiego dotyczące: 
     1/ ograniczenia prędkości na terenie wsi Wijewo. Po wniosku zdjęte zostały ograniczenia na  
         drodze wojewódzkiej natomiast pozostały na drogach powiatowych.  
     2/ zadbania o wizerunek gminy, wjazd od strony Radomyśla straszy spalonym budynkiem po  
         Spółdzielni Kółek Rolniczych. 
Treść interpelacji stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt. 4 
 
Sprawozdanie z pracy Wójta i urzędu w okresie miedzysesyjnym  złożył Wójt Pan Ireneusz Zająć:  
31.01 – uczestniczyłem w walnym zgromadzeniu MZWiKW we Wschowie. Tematem spotkanie było 
podsumowanie działalności za 2012 rok, zmiany w statucie, wysłuchaliśmy sprawozdania Prezesa 
Związku. 
02.02 – odbył się tradycyjny Bal Wójta, podziękował za wspólnie spędzony czas, 
04.02 – spotkałem się z przedstawicielami firmy INEA w celu rozpoczęcia informatyzacji gminy. Od 
maja przyłączana będzie miejscowość Zaborówiec. 
06.02 – odbyło się spotkanie par małżeńskich, które w 2012 roku obchodziły jubileusz 50 lecia 
zawarcia związku małżeńskiego. W spotkaniu uczestniczyli Państwo:  Janina i Ludwik Nowakowie, 
Kazimierz i Zygmunt Michalewicze, Aleksandra i Kazimierz Zapłata, Jadwiga i Józef Szunejko 
07.02 – odbył się konwent Wójtów i Burmistrzów. Tematem spotkania była ustawa śmieciowa, 
sprawa kopalni węgla brunatnego, zmiana ustawy o wycince drzew gminnych. 
Wspólnie z Starostą Leszczyński jego zastępca oraz Komendantem Komendy Miejskiej Policji w 
Lesznie wręczyliśmy Panu Jarosławowi Szukale  alkomat dla placówki w Wijewie. 
08.02 – obchodziliśmy gminny Dzień Babci I Dziadka, 
    - odbył się koncert orkiestry dętej ze Wschowy i  oraz pokaz marionetek, 
11.02 – rozpoczął się nabór do  Komunalnego Związku Gmin Regionu  Leszczyńskiego. Były 
zgłoszenia również z naszej gminy. 
12.02 – odbył się dzień seniora organizowany corocznie przez OPS, 
     - gospodynie z Brenna zorganizowały podkoziołek, podziękował za zaproszenie niestety nie 
mogłem uczestniczyć, 
13.02 – odbył się Zarząd Gminny  Związku OSP w Wijewie. 
14.02 – gościłem redaktora gazety ABC. Rozmawialiśmy na temat poziomu bezrobocia na terenie 
gminy co wzbudziła duże zainteresowania mediów nawet centralnych. 
  - spotkałem się z Dyr. Zakładu Usług Wodnych we Wschowie, który zaproponował  budowę sieci 
wodociągowej w Zaborówcu Orzeszynach. 
15.02 – obchodziliśmy święto patrona szkoły oraz rocznicę Powstania Wielkopolskiego. Tradycyjnie 
organizatorem był Zespół Szkół w Brennie im. Powstańców Wielkopolskich. Podziękował za udział i 
złożone wiązanki. 
Po uroczystościach Pani Dyrektor zaprosiła nas na spotkanie z wizytującymi szkołę w Brennie 
pracownikami Kuratorium Oświaty.  
   - odbyło się zebranie Lokalnej Grupy Działania, obecnie Grupa współfinansuje budowa szaletów w 
Brennie Ostrowie i remont świetlicy w Radomyślu i Potrzebowie, 
   - odbyło się walne zebranie Klubu Sportowego BRENEWIA. Zebranie miało charakter wyborczy. 
Prezesem został ponownie Pan Piotr Walkowiak. 
19.02 – zebranie jednostki OSP w Radomyślu, 
20.02 – odwiedził nas kolejny redaktor Radia MERKURY w sprawie bezrobocia, 



21.02 – wpłynęła skarga na temat funkcjonowania Ośrodka Zdrowia w Wijewie. Epilog tej sprawy 
ukazał się w gazecie lokalnej. Jestem umówiony z Panią Kaczmarek w celu wyjaśnienia sprawy. 
22.02 – odbył się zjazd Wójtów i Burmistrzów regionu Leszczyńkiego w miejscowości Trzeborz. 
25.02 – odbyły się komisje stałe  Rady  Gminy Wijewo , gdzie uczestniczył Prezes Związku 
Komunalnego  w Lesznie Pan Eugeniusz Karpiński. 
26.02 – odbyło się zebranie OSP w Potrzebowie gdzie przyjęto rezygnacje z funkcji Prezesa OSP 
zrezygnował Pan Piotr Wąsiak. Funkcje ta objął jego zastępca Pan Wiesław Schwarz. 
28.02 – odbyło się  zebranie OSP w Zaborówcu kończące cykl spotkań strażackich,. 
01.03 – kierownik GOPS zorganizowała spotkanie kierowników Ośrodków Pomocy z terenu powiatu 
leszczyńskiego.  
    - artyści amatorzy z Brenna występowali gościnnie w Potrzebowie.  
02.03 – w Karpaczu odbyły się zawody o puchar starosty leszczyńskiego w konkurencjach 
alpejskich. Z Gminy Wijewo wyjechał specjalny autobus gdzie była reprezentowana bardzo licznie.  
Miejsce premiowane zajęła Luiza Kasperska z Radomyśla, która  nowej kategorii zdobyła II miejsce 
w powiecie. 
05.03 – odbył się turniej wiedzy pożarniczej dla młodzieży w Zespole Szkół w Brennie. 
09.03 – odbyło się walne zebranie KGW w Wijewie połączone z obchodami Dnia Kobiet, gdzie 
występy. Podziękował za zaproszenie. 
11.03 – odbyło się gminne forum rolnicze, współorganizatorem była Izba Rolnicza, 
12.03 – KGW i TPD w Brennie zorganizowało walne zebranie połączone z Dniem Kobiet, 
uroczystość uświetnili swym występem miejscowi artyści amatorzy. 
13-15, 03 –odbył się zjazd Wójtów i Burmistrzów woj. Wielkopolskiego w Jeleniej Górze połączony  z 
wizyta w Harrachowie. Celem spotkania w Republice czeskiej była możliwość nawiązania 
konbt6aktów.  
18.03 – odbyło się spotkanie z jednostkami organizacyjnymi gminy w sprawie nowych przepisów 
dotyczących stosowania przepisów nowej ustawy śmieciowej. 
   - odbyło się walne zgromadzenie Międzygminnego Związku Wodociągów i Kanalizacji Wiejskiej we 
Wschowie. Ustalono nową stawkę za wodę nowa cena za 1 m3 będzie wynosiła 2,98 zł. Opłata za 
ścieki wzrosła o 40 gr. i wynos obecnie 4,77 zł/m3 
19.03 -  odbyłem spotkanie robocze  z prezesem firma ATA Technik budującej oczyszczalnie i 
kanalizację. Zapewnił, że jak tylko puszczą mrozy ruszają prace, które będzie prowadziła grupa 20-
30 osobowa,. 
Obecnie firma stara się aby w chwili rozpoczęcia prac na placu budowy oczyszczalni był dostępny 
prąd i woda co wymaga postawienia transformatora.  
Poprosił o wyrozumiałość dla utrudnień w trakcie prac budowlanych. 
 - odbyło się zebranie wiejskie w Wijewie. Dominującym tematy były zagadnienia ustawy śmieciowej 
Należy stwierdzić, że większość społeczeństwa jest zorientowane w temacie i jak segregować. 
 
Ad. pkt. 5 
 
Informacje na temat działalności Szkolnego k 
Klubu Sportowego „WILGA” przy Zespole Szkół w Brennie złożył Prezes Pan Stanisław Wojciech. 
Działalność klubu obejmuje sekcje piłki nożnej, w kategorii junior oraz trampkarz, które liczą około 
30 zawodników. Jako trener pracuje Pan Grzegorz Milczarek. Treningi odbywają się we wtorki i 
czwartki na sali lub orliku. Podziękował za dofinansowanie klubu co umożliwia wyposażenie 
zawodników w stroje i sprzęt sportowy oraz udostępnienie autobusu co umożliwia uczestnictwo w 
rozgrywkach. W ramach nagrody dla młodzieży planujemy wyjazd do Poznania na mecz ligowy 
Lecha Poznań. 
 
Sprawozdanie z działalności Gminnego Klubu Sportowego BRENEWIA  złożył Prezes Pan Piotr  
Walkowiak. W ramach klubu działają dwa zespoły juniorów i seniorów.  
Juniorzy liczą 23 osoby, klasują się w środkowej części tabeli. Seniorzy liczący 30 zawodników 
klasują się różnie raz w okręgówce raz w ekstraklasie. Wyniki są uzależnione od stanu zawodników, 
Starsza kadra zazwyczaj osiąga lepsze wyniki. Jeśli zawodnicy są młodsi to wyniki są słabsze. 
Zatrudniamy 2 trenerów z poza terenu gminy co znacznie zwiększa koszty. Na terenie gminy nie 
posiadamy takiej kadry. Obecnie drużyna seniorów znajduje się na 8-9 miejscu w klasie A. 
Wdzięczni jesteśmy za udostępnienie  autobusu na wyjazdy na mecze poza terenem gminy 
ponieważ budżet jest skromny, W roku bieżącym otrzymaliśmy mniejsze dofinansowanie. 



Chcielibyśmy aby funkcjonowały 2 drużyny, aby młodzież miała zajęcie i stanowiła zaplecze dla 
seniorów. 
 
Ad. pkt. 6 
 
1/ projekt uchwały w sprawie zmiany do chwały Rady Gminy w sprawie przyjęcia gminnego  
    programu  profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na terenie gminy w 2013 roku  
    przedstawił przewodniczący obrad. 
Do treści projektu uchwały  nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXVII/203/2012 w sprawie zmiany do chwały Rady Gminy 
w sprawie przyjęcia gminnego programu  profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 
terenie gminy w 2013 roku podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 4. 
 
 2/ projekt uchwały w sprawie wyrażenia lub nie wyrażenia zgody na wyodrębnienia w budżecie  
     gminy środków stanowiących fundusz sołecki, 
Sołtys Wsi Zaborówiec Pan Marian Białas  - każdej wsi przydałyby się pieniądze jest jednak obawa, 
że wieś nie poradzi sobie z wymaganymi dokumentami. Jeśli gmina prowadziła by dokumentacje to  
jestem za utworzeniem takiego funduszu, 
Radny Pan Roman Jęśkowiak – posiadanie środków z funduszy sołeckiego pozwala na  pobudzenie 
inicjatywy i aktywności społecznej. Uważam, że fundusz taki powinien być ponieważ małe wsi nie 
mogą liczyć na zauważenie, w centrum uwagi jest zawsze wieś gminna.  
Sołtys wsi Miastko Pani Marzanna Daleka – należy spróbować jeśli nie zda egzaminu to nie 
będziemy wałkować tego tematu. Należy dać szansę mniejszym wsiom. 
Sołtys wsi Wijewo Radny Pan Edwin Wojciech – stanowisko rady sołeckiej jest takie, że z pieniądzu 
zgromadzonych w jednej kasie można szybciej  i więcej zrobić 
Sołtys wsi Przylesie Pan Roman Ratajczak – dla małych miejscowości fundusz jest to szansa aby 
coś we wsi zrobić. 
Radna Pani Urszula Miksza – jeśli fundusz zostanie uchwalony a dana miejscowość nie będzie z 
nich korzystać czy będą z tego tytułu konsekwencje. Czy wszyscy musza z niego korzystać. 
Skarbnik -  środki z funduszu są przekazywane na wniosek jeśli taki wniosek nie zostanie złożony to 
dane sołectwo nie otrzyma pieniędzy, 
Sołtys Wsi Potrzebowo Pani Barbara Wojciech – w jaki sposób będą rozliczane środki, czy będzie to 
robiła gmina, 
Skarbnik  - jeśli zostanie uchwalony taki fundusz wówczas wójt określa w regulaminie zasady 
rozliczania i kto będzie udzielał pomocy czy robił rozliczenia, 
Radny Pan Radosław Zamiatała – analizując otrzymany wykaz o wysokości środków na 
poszczególne wsie w ramach funduszu uważam, że najlepiej wyszłyby na tym mniejsze 
miejscowości. 
Przewodniczący obrad Pan Roman Jęśkowiak – uważam, że ustaw ma na celu preferowanie małych 
miejscowości 
Wójt Pan Ireneusz Zając – intencja funduszu jest aktywowanie społeczności wiejskich. Pomimo, że 
Brenno i Wijewo maja maksymalną kwotę to jest to i tak  kwota niższa od przelicznika na osobę. 
Moje stanowisko w tej sprawie jest neutralne, decyzja należy do radnych. 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wersję utworzenia funduszu. Radni Opowiedzieli się 
w następujący sposób: 
Za. 4 
Przeciw 8 
Wstrzymujących się  1. 
Wobec wyniku pierwszego głosowania odczytał treść projektu uchwały w sprawie niewyodrębniania  
funduszu sołeckiego na 2014 rok. 
 Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXVII/204/2012 w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienia 
w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki podjęta została podjęta większością 
głosów w stosunku za – 5, przeciw, 8, i 1 głos wstrzymujący. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 6. 

 
3/  projekt uchwały w sprawie  dokonania zmian w Statucie GOK przedstawiła Dyr. GOK Pani 
Agnieszka Jurgawka – wyjaśniła, ze zmiana dotyczy wprowadzenia zapisu umożliwiającego 
zatrudnienie zastępcy ponieważ w czasie nieobecności dyrektora nie można wykonywać wszystkich 



prac, z powodu brak upoważnienia do podpisywania dokumentów. Zatrudnienie zastępcy spowoduje 
płynność w podejmowaniu decyzji, nie będzie ograniczeń w wykonywaniu zadań powierzonych 
GOK. 
 
Radny Pan Radosław Zamiatała – jaki jest obecny stan osobowy GOK, 
Dyrektor GOK Pani Agnieszka Jurgawka – GOK zatrudnia obecnie pracownika gospodarczego, 
sprzątaczkę , księgową na ½ etatu oraz dyrektora. 
Radny Pan Alojzy Wolniczak – czy budżet GOK jest przygotowany na zatrudnienie  zastępcy. 
Dyrektor GOK Pani Agnieszka Jurgawka – tak budżet jest przygotowany ponieważ w ubiegłym roku 
wnioskowałam o zwiększenie środków i zostały przyznane i uwzględnione w budżecie. 
Do treści projektu uchwały  nie wniesiono więcej zapytań. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXVII/205/2012 w sprawie dokonania zmian w Statucie GOK 
podjęta została większością głosów: Za 2, przeciw 1, wstrzymujących się 11. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 7. 
 
 4/ projekt uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  
     oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wijewo”, 
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – zgodnie z wymogami ustawy o ochronie zwierząt Rada 
Gminy jest zobowiązana do końca marca każdego roku uchwalić taki program. Program jest 
opiniowany przez koła łowieckie i powiatowego lekarza weterynarii. Jest jedna uwagi dotycząca 
braku umowy z lekarzem weterynarii na leczenie chorych zwierząt. Mamy podpisana umowę na 
usuwanie zwierząt nieżyjących. Jeśli jest potrzeba leczenia zwierzęcia to korzystamy z lekarzy 
zatrudnionych w lecznicach w Lesznie. 
Radny Pan Edwin Wojciech – zatrudnianie lekarza tylko dla gotowości za taka kwotę to przesada. 
Radna Pani Urszula Rimke – czy rada musi podjąć taka uchwałę, 
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – tak,rada ma obowiązek ustawowy podjęcia takiej 
uchwały. 
Do treści projektu uchwały  nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXVII/206/2012 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wijewo”, 
podjęta została jednogłośnie przy jednym głosie wstrzymującym. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 8. 
 
5/ projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr XXV/191/2012 RG Wijewo z dnia 21.12.2012 r. 
Skarbnik Pani Elżbieta Wolnik – wyjaśniła, że RIO stwierdziła nieprawidłowości w uchwale 
zmieniającej Wieloletni Plan Finansowy  wobec czego wykreśla się  kwotę 504 000 zł. wykazaną 
w kolumnie – na pokrycie deficytu budżetowego co powoduje  w budżecie gminy na 2012 rok 
zrównoważenie dochodów i wydatków. Kwota ta została pokryta z wolnych środków. 
Do treści projektu uchwały  nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXVII/207/2012 w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/191/2012 RG 
Wijewo z dnia 21.12.2012 r podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 9. 
 
6/  projekt uchwały w sprawie  zmiany Uchwały Nr XXVI/200/2013 RG Wijewo z dnia 30.01.2013 r. 
Skarbnik Pani Elżbieta Wolnik -  poinformowała, że  RIO stwierdziła błąd polegający na nie 
zaktualizowaniu § 9 uchwały budżetowej dotyczącej wielkości rezerwy budżetowej wobec czego 
dokonuje się zmiany poprzez aktualizacje zapisu § 9 uchwały budżetowej w brzmienia jak w 
projekcie uchwały. Każda zmiana podejmowana zarządzeniem  w czasie między sesjami wymaga 
ujęcia w uchwale. 
Do treści projektu uchwały  nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXVII/208/2012 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/200/2013 RG 
Wijewo z dnia 30.01.2013 r.  podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 10. 
 
 
7/ projekt uchwały w sprawie  zmiana uchwały RG Wijewo Nr XXV/190/2012 z dnia 21.12.2012 
Skarbnik Pani Elżbieta Wolnik – dokonuje się zmiany w/w uchwały poprzez aktualizacje § 10 i 11 
w zakresie limitów i upoważnień z tytułu zaciągnięcia kredytu i pożyczek. Dokonuje się aktualizację 
zapisu § 4 i 5 w zakresie planowanych dochodów i rozchodów. 



Do treści projektu uchwały  nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXVII/209/2012 w sprawie zmiana uchwały RG Wijewo Nr 
XXV/190/2012 z dnia 21.12.2012  podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 11. 
 
8/ projekt uchwały w sprawie  uchwalenia Wieloletniej Prognozy finansowej Gminy Wijewo na lata 
1013 – 2023. 
Skarbnik Pani Elżbieta Wolnik – projekt wynika z poprzedniej  uchwały. Należało dokonać zmian 
w poprawności zapisu limitów upoważnień oraz dochodów i rozchodów, dlatego należy dokonać 
korekt w uchwale WPF. Dokonuje się zmian poprawności zapisów w poszczególnych tabelach, oraz 
dokonuje się poszerzenia objaśnień zgodnie z zaleceniami RIO.  
Do treści projektu uchwały  nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXVII/210/2012 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
finansowej Gminy Wijewo na lata 1013 – 2023. 
 podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 12. 
 
9/  projekt uchwały w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2013 r.       
Skarbnik Pani Elżbieta Wolnik wyjaśniła, że  zmiany dotyczą dochodów budżetu w zakresie 
zwiększenia  pomocy finansowej otrzymanej z Urzędu Marszałkowskiego na realizację zadania 
przebudowa drogi na ciąg pieszo-rowerowy – ul. Wiatraczna, oraz zmniejszenia subwencji 
oświatowej,  zgodnie z dyspozycja Ministra Finansów. 
Dokonuje się zwiększenia wydatków na: 
- opracowanie dokumentacji sieci wodociągowej na Zaborówiec Orzeszyny, zwiększenia środków na 
zakup materiałów na drogi,   
- prowadzenie napraw kominów w budynkach gminnych, 
- dofinansowanie zakupu sprzętu pożarniczego dla OSP w Potrzebowie, 
- budowę placu zabaw w Zaborówcu, 
Zmniejszenia z tytułu : 
- obniżenia subwencji oświatowej 
Do treści projektu uchwały  nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXVII/211/2012 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 r.       
podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 13. 
 
Ad. pkt. 7 
 
Radny pan Alojzy Wolniczak – zwrócił się z zapytaniem do Wójta, radnych  oraz sołtysów czy w roku  
       bieżącym będzie organizowany dzień sprzątania gminy, 
Sołtys wsi Potrzebowo Pani Barbara Wojciech – wieś brała udział w sprzątaniu przez kolejne 2-3 
lata. Było to robione nie zgodnie z prawem, w razie wypadku kto będzie ponosił konsekwencje. 
Pomimo oznakowania może się wydarzyć nieszczęście. Jestem za zaniechaniem organizacji akcji 
sprzątania. 
Sołtys wsi Radomyśl Pani Cecylia Gąda – przystanek na Wilanowie jest uszkodzony, dzieci 
oczekujące na autobus do szkoły mokną. 
Radny Pan Sławomir Zając  
 1/ organizację sprzątania należ zmienić, dzieci z Zaborówca sprzątają Brenno i Wijewo w ramach 
akcji sprzątania organizowanej w szkole. Jak jest sprzątanie Zaborówca to już niechętnie 
przychodzą i do sprzątania pozostaje tylko radny i sołtys. 
 2/ remontu wymaga nawierzchnia Brenno - Zaborówiec, 
Dyrektor Szkoły Podstawowej Pan Andrzej Siekierski – szkoła organizujemy jedno sprzątanie 
uzgodnione z gminą jako sprzątanie świata w ramach zajęć szkolnych. Sprzątanie w sobotę nie jest 
obowiązkiem szkolnym. Jeśli szkoła ma firmować sprzątanie w soboty to musimy zapewnić opiekę 
dlatego nie włączamy się w akcję sprzątanie organizowaną przez radnych i sołtysów. 
Sołtys wsi Przylesie Pan Roman Ratajczak – podziękował za tłuczeń i żwir, który otrzmaliśmu na 
utwardzenie drogi do Przylesia. 
Radna Powiatu Pani Genowefa Zielnica – poinformowała, że sprawa: 
1/ kostki na chodniku w Potrzebowie,  
2/ remontu skrzyżowania drogi powiatowej z 305 w Wijewie, 



3/ naprawę dziury na ul. Leszczyńskiej w Brennie została już głoszona, 
4/ droga Zaborówiec Brenno jest w planie do remontu w tym roku jako zadanie wieloletnie do 2018 
roku. 
Inne potrzeby na terenie gminy o których jako radni powiatu pamiętamy to remont drogi Brenno – 
Miastko oraz położenie nawierzchni w Potrzebowie. 
Poinformowała, że zostało wprowadzone nowe zadanie inwestycyjne dotyczące naprawy drogi 
z Zaborówca do Włoszakowic, w tym roku będzie zrobiona dokumentacja techniczna. 
Radny  Pan Zamiatała Radosław – jaka jest sytuacja  finansowa poradni utworzonej przy starostwie, 
są różne głosy co do dalszego funkcjonowania tej placówki. 
Pani Genowefa Zielnica – jestem sekretarzem komisji rewizyjnej z kontroli pracy poradni. Na 2013 
rok budżet wynosi 413 tys. W skład poradni wchodzi 6 etatów. Jestem za jej utrzymaniem choć 
koszt utrzymania rośnie z roku na rok. Gdyby przekazać połowę pieniędzy  dla poradni na ul. 
Chrobrego to też podołałaby obowiązkom. Pani kierownik zwróciła się również o zwiększenie etatów 
i lokalu co jeszcze zwiększyłoby koszty. 
 
Radny Pan Edwin Wojciech – zwrócił się z zapytaniem: 
1/  czy w tym roku będą równanie drogi polne, drogi robią się coraz węższe z powodu krzewów, 
2/ jeśli chodzi o wizytówki to straszy również elewacja szkoły oraz domu kultury od strony Orlika, 
Radny pan Radosław Wojcieszyk – zwrócił się z zapytaniem do Pani Dyrektor GOK, dlaczego 
podczas występów z okazji Dnia Kobiet na sali było zimno, sala nie była przygotowana, 
Pani Agnieszka  Jurgawka – wyjaśniła, że prawdopodobnie była to moja nieuwaga ponieważ dopiero 
co wróciłam do pracy po dłuższej nieobecności i umknęło to mojej uwadze. 
Przewodniczący obrad zapoznał zebranych z: 
1/ odpowiedzią Zarządu Dróg Powiatowych  w Lesznie  na wnioski i interpelacje złożone na 
poprzednim posiedzeniu, 
2/ pismo od Ministra Gospodarki Pana Piechocińskiego z życzeniami z okazji dnia Sołtysa, 
3/ wezwaniem Sadu Administracyjnego w Poznaniu w sprawie ustalenia terminu rozprawy w sprawie 
Skargi złożonej przez Panią Barbarę Pokorny na bezczynność Rady Gminy Wijewo. 
4/ wnioskiem mieszkańców wsi Potrzebowo o utwardzenie drogi dojazdowej do posesji 
w miejscowości Potrzebowo. Droga jest błotnista i zalewana woda deszczową co stwarza duże 
utrudnienia komunikacyjne a zwłaszcza  dla dzieci idących do szkoły. 
5/ wnioskiem do Rady Gminy Wijewo o udostępnienie informacji publicznej dotyczącej: 
    - w jaki sposób jest realizowana bez przetargowa forma wyboru oferty, 
    - kto ustalił taki tryb i kto podejmuje ostateczną decyzję, 
    - określić próg do jakiego Wójt może podejmować takie decyzje majątkowe,  
6/ treścią zaproszenia na szkolenie członków Komisji rewizyjnej pod kątem zbliżającego się  
absolutorium dla Wójta. 
7/ nawiązał do otrzymanego przez radnych pisma Pani Barbary pokorny w sprawie niezgodności 
dotyczących wyroku w sprawie skargi na zaniedbanie Wójta a wypowiedziami na XXVI Sesji RG. 
Radna Pani Urszula Miksza – czy wszystkie drogi są ubezpieczone od nieszczęśliwych wypadków 
w razie uszkodzenia pojazdu przez dziurę na drodze. Czy szkody na drogach powiatowych należy  
zgłaszać do powiatu. 
Przewodniczący obrad przekazał zapytanie zgłoszone przez Pana Stanisława Kasperskiego a 
dotyczące internetu szerokopasmowego. Jaka i kiedy będzie możliwość podłączenia się . 
 
Ad. pkt. 8 
 
Wójt Pan Ireneusz Zając  
1. Odpowiedzi na interpelacje : 
1/ sprawa utwardzenia drogi w Potrzebowie zostało uprzedzone przez wystąpienie Radnego 
Rygusika Zobaczymy jaki będzie stan drogi po roztopach i co można zrobić, 
2/ mostek należy sprawdzić jak nie będzie śniegu, co jest przyczyna niedrożności,  
3/ chodnik należy do powiatu i myślę, że Pani Zielnica odnotowała wniosek, 
4/ skrzyżowanie do naprawy zostanie skierowany wniosek do Zarządu dróg Powiatowych w Lesznie, 
5/ dziura w drodze. Powiat deklarował przegląd dróg  na wiosnę, 
6/ ograniczenie prędkości w Wijewie obowiązuje w zależności z którego kierunku wjeżdżamy, 
    skierujemy pismo o likwidacje ograniczeń – do zarządcy drogi. 
7/ spalony SKR – nie jesteśmy właścicielami, możemy jednak zobowiązać likwidatora do zrobienia 
porządku 



 
 
2. Odpowiedzi na wnioski: 
1/ jako urząd nie będziemy organizować sprzątania gminy. Nie pozwalają na to przepisy. Jako 
gmina możemy jedynie wspierać takie działania poprzez zorganizowanie odbioru śmieci o 
dostarczenie worków i rękawic, 
2/ przystanek zostanie naprawiony najszybciej jak to będzie możliwe, 
3/ sprzątanie świata jest akcja kontrowersyjną, dorośli śmiecą  a dzieci sprzątają. Uważam, ze 
ustawa śmieciowa to w jakiś sposób rozwiąże, 
4/ droga Zaborówiec Brenno- dobrze że są plany wobec tego odcinka, najgorszy odcinek to droga 
na Włoszakowice, 
5/ ilość tłucznia przekazana do Przylesia nie załatwi w całości sprawy. Należy wykorzystać go na 
naprawę najbardziej trudnych odcinków ale tak aby później nie było problemów z równaniem, 
6/ obiecano w ZDW, że remont 305 rozpocznie się w 2014 r. Przyznają się do opóźnień w realizacji 
tego zadania. W sytuacji kiedy będziemy budować kanalizacje ściekowa również wzdłuż tej drogi nie 
będziemy naciskać na  rozpoczęcie prac wcześniej. 
7/ elewacje budynków publicznych miały być odnowione w ramach termoizolacji. Niestety przyznano 
przed laty tylko kilka wniosków a dziś dopiero spływają zwroty. Wszystko będzie zależało od wyniku 
przetargów. Chcielibyśmy z pozostałej kwoty przekazać 20 tys. dodatkowo na zakup samochodu 
strażackiego  natomiast pozostałą kwotę zadysponują radni,  
Budynki nie będące nasza własności a jeśli zagrażają bezpieczeństwu to wówczas możemy 
wyegzekwować usunięcie zagrożenia poprzez wniosek do nadzoru budowlanego. 
8/ odszkodowanie za szkody na drodze można uzyskać, wymaga jednak wielu zabiegów. Drogi 
gminne podobnie jak mienie mamy ubezpieczone. 
8/ szybki internet będzie zakładany. Nie zależy to jednak od nas . Firma ma swoje plany. Dobrze, że 
kabel został zakopany. Jedna z wersji było, że miejscowości poza główną linią będą zasilane 
radiowo. Obecnie jest propozycja poprowadzenia linia do każdego budynku. Rozpoczną od 
miejscowości Zaborówiec.  
Pan Stanisław Wojciech – podziękował za oświetlenie na ul. Źródlanej 
Radny Pan Henryk Rygusik – poinformował, że równiarka jest stara ale drogi będziemy równać dalej. 
Poprosił o cierpliwość aby rozpocząć równania drogi musza być odpowiednie warunki gruntowe. 
 
Ad. pkt. 8 
 
Przewodniczący obrad uznał porządek XXVI sesji za wyczerpany. Podziękował za udział i zakończył 
obrady. 
 
                                                                                                Przewodniczący  obrad 
 
                                                                                                    Roman  Jęśkowiak 
 
 
 
 

 

 

 


